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În acest an traficul aerian în România va fi peste 2019. Presedintele Asociatiei

Aeroporturilor: Ne asteptam sa depasim 25 de milioane de pasageri

Presedintele Asociatiei Aeroporturilor din România, David Ciceo, a  declarat joi, într-o conferinta de presa

la Sovata, ca în acest an  traficul aerian din tara noastra va înregistra valori peste nivelul  anului 2019,

numarul estimat de pasageri fiind de peste 25 de milioane  de pasageri.

"În anul 2023 traficul aerian în România va fi peste nivelul celui  înregistrat în anul 2019 - ne asteptam sa depasim

25 de milioane de  pasageri (...) În aceste zile vom discuta despre finalizarea  investitiilor, recuperarea traficului

aerian, faptul ca estimam ca pâna  în 2040, România va avea aproximativ 56 de milioane de pasageri, fata de  25

de milioane cât va fi anul acesta. Pâna în 2040, având în vedere  estimarea de dublare a traficului aerian, noi,

aeroporturile, trebuie sa  pregatim capacitati noi, legat de infrastructura, legat de restul  facilitatilor", a declarat

presedintele Asociatiei Aeroporturilor din  România, David Ciceo.

El a adaugat ca investitiile pentru cresterea numarului de pasageri la  56 de milioane pâna în 2040 sunt evaluate la

peste 1 miliard de euro.

La Sovata se desfasoara conferinta anuala organizata de Asociatia  Aeroporturilor din România, tema fiind

"Provocari în transportul aerian  în actualul context geo-politic si post-pandemic".

"Un punct important de discutii va fi întârzierea zborurilor, care din  pacate continua în acest an pe plan european.

Pe plan mondial, aceste  întârzieri se datoreaza în principal lipsei fortei de munca pe  aeroporturile mari. Daca

întârzie pe hub-urile mari, bineînteles ca se  transmit întârzierile si în România. Sa stiti ca noi, aeroporturile din 

România, stam destul de bine cu personalul, dar dupa cum am mentionat,  se transmit întârzierile de pe plan

european. Ne cerem scuze fata de  pasageri ca si în aceasta vara punctual, la Cluj, avem zilnic trei-patru  zboruri

care întârzie între o ora si jumatate, doua ore. Ştim ca este  neplacut pentru pasageri. O sa colaboram cu

companiile aeriene, cu  agentii de handling, astfel încât sa minimalizam neplacerile. Reducerea  emisiilor de

carbon, angajamentul României si angajamentul european ca  sa fie zero emis de carbon pâna în 2050 va fi o

provocare foarte mare.  S-ar putea sa duca si la crestere de costuri, dar oricum ne va trebui un  program coerent

astfel încât sa atingem acest obiectiv", a spus David  Ciceo.

Evenimentul de la Sovata reuneste directorii generali ai aeroporturilor  din România, reprezentanti ai Senatului

României, ai Ministerului  Afacerilor Interne si ai Autoritatii Aeronautice Civile Române,  presedinti de consilii

judetene, specialisti din industria aeronautica  din strainatate si reprezentanti ai companiilor aeriene si ai altor 

companii care îsi desfasoara activitatea în domeniul aviatiei civile.

"Ne bucura si onoreaza faptul ca judetul Mures a gazduit întâlnirea  reprezentantilor de marca ai industriei

aeronautice civile române,  aceasta fiind si o dovada a aprecierii eforturilor noastre de dezvoltare  a Aeroportului

Transilvania. Consolidarea aeroportului regional, care  în ultima perioada a trecut printr-o serie de schimbari

pentru a atinge  nivelul asteptarilor secolului 21, este extrem de importanta, cu scopul  de a facilita transportul

locuitorilor din regiune si pentru dezvoltarea  turismului zonal", a declarat presedintele Consiliului Judetean

Mures,  Peter Ferenc.

Directorul Aeroportului Transilvania Târgu Mures, Peti Andras, a aratat  ca institutia se asteapta ca în acest an sa

depaseasca numarul  pasagerilor si valorile de trafic înregistrate înainte de pandemie.

"Ne asteptam la cel mai bun an din punctul de vedere al traficului la  nivel de România si la nivelul aeroportului

Târgu Mures. Ne asteptam ca  anul acesta sa depasim valorile de trafic din anul prepandemic,  respectiv 2019. La
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fel se va întâmpla si la nivel de tara în conditiile  în care suntem în implementarea a trei proiecte europene si mai

sunt  înca doua proiecte în evaluare la Ministerul Transporturilor. Noi ne  asteptam sa avem un vârf de trafic în

perioada sezonului de vara  iulie-octombrie, în conditiile în care vor fi trei santiere de lucru. În  paralel, va fi o

adevarata provocare si ne cerem scuze anticipat de la  pasageri", a declarat Peti Andras.

Pe agenda întâlnirii de la Sovata se regasesc subiecte legate de  dezvoltarea aviatiei civile din România si de

colaborarea cu companiile  aeriene, în vederea dezvoltarii retelelor de rute ale aeroporturilor. De  asemenea, au

fost abordate subiecte referitoare la provocarile viitoare  în industria transportului aerian si s-a vorbit si despre

tehnologiile  si sistemele moderne pentru aeroporturi.
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